
Sindal Skolecenter 
Skolebestyrelsesmøde - REFERAT 

Dato: Onsdag d. 9. oktober 2019 kl. 19.00-21.00         Sted: Bindslev 
Deltagere udover bestyrelsen: 

Mødeleder: Annette  Afbud: Charlotte, Anton, Maria, Mia 

 Emne  Ansvar-

lig 

Hvad skal vi udrette?  

Orientering/drøftelse/beslutning? 

Forberedelse til 

punktet 

Proces 

 

Tid Referat 

Hvem gør hvad hvornår? 

1. Orienteringer fra 

Lars  

Lars   Orientering 20 min • AULA 
Kort orientering om, at AULA nu starter op. Alle 
forældre får kommunalt brev om AULA via e-boks. Vi 
krydser fingre for, at det kommer til at forløbe uden alt 
for store ”bump” på vejen.  

• Arbejdet med børnesyn 
Kort orientering om, at der i løbet af de kommende 
måneder arbejdes på at få det pædagogiske personale 
inddraget i forhold en evt. justering af formuleringerne 
i vores fælles børnesyn. Efterfølgende vil det blive sat 
på dagsorden igen på pædagogiske møder med 
henblik på pædagogiske diskussioner af, hvad 
børnesynet har af konkret betydning i hverdagen i 
mødet med børnene. I det omfang Lars har mulighed 
for at deltage, vil han gøre det 

• Elevrådet 
Der har været valg til det store elevråd. Lars har i dag 
deltaget i første møde med dem.  

• Tværfagligt distriktsteam 
På et senere bestyrelsesmøde orienterer Lars om, hvad 
det tværfaglige distriktsteam er.  

• Evt. nyt vedr. Budget 2020 
Intet nyt. Der er i øjeblikket politiske forhandlinger i 
gang omkring Budget 2020. På skolebestyrelsesmødet 
d. 14. november vil vores økonomi for 2020 komme på 
dagsorden.  

• Skolepolitikken 
Senest 1. december skal vi producere en film eller 
lignende, som skal videre til det politiske niveau, hvor 
vi beskriver nogle tiltag, vi har igangsat i forbindelse 
med temaet ”læring og trivsel”. Lars er tovholder på 
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denne del og planlægger at producere et kort film med 
eksempler på særlige undervisningssituationer, hvor 
læring og trivsel i særlig grad går hånd i hånd. 

2. Næste skridt 

revidering af 

værdigrundlag 

Lars Lars orienterer om seneste nyt vedr. 

revision af værdigrundlaget 

  10 min Lars har informeret al personale om den igangværende 
proces vedr. revision af værdigrundlaget. Næste skridt 
er, at Lars er tovholder på at få lavet forslag til tekst og 
layout (model med VIden, VIsioner og Virkelyst samt 
hoved, hjerte, ben). Opgaven har Lars i første omgang 
givet til en medarbejder, der kommer med et bud på 
layout. Lars’ plan er at præsentere forslaget til 
revideret værdigrundlag for MED-udvalget d. 28. 
oktober – efterfølgende drøftelse i bestyrelsen – 
formentligt 14. november. 
 
Bestyrelsen ønskede, at eleverne inddrages i forhold til 
udformningen af det visuelle i værdigrundlaget.  
Man kunne evt. give eleverne en bunden opgave med 
at visualisere ”det hele menneske” (hoved, hjerte, 
krop) – sammenkoblet med værdierne Viden, Visioner 
og Virkelyst. 
 
Lars arbejder videre med bestyrelsens forslag. Samtidig 
giver bestyrelsen udtryk for, at det er ok, at der med 
denne proces går lidt længere tid med udformningen. 

3.  Ny tildelingsmodel 

på skoleområdet i 

Hjørring Kommune 

 

Anette/

Lars 

Anette, Maria og Lars har været til 

dialogmøde med de andre bestyrelser 

samt BFU-udvalget. 

Lars og Anette orienterer kort om den 

kommende proces vedr. udarbejdelse 

af ny tildelingsmodel på skoleområdet 

 Orientering 15 min Orientering om den kommende proces, hvor der vil 

blive afholdt 2 stormøder omkring den nye 

tildelingsmodel. BDO er valgt som leverandør på 

tildelingsmodellen. Lars sidder i styregruppen for 

projektet. Fra bestyrelsen deltager Anette og Maria til 

stormøderne. Hele bestyrelsen inddrages/høres i løbet 

af foråret, inden den politiske behandling. 

I første omgang handler processen om at få diskuteret 

de 3 værdier ”retfærdighed”, ”gennemsigtighed” og 

”tillid”. Først senere bliver der lavet en model med 

konsekvensberegninger for hvert skoledistrikt. 
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4.  Elevfravær Lars Lars orienterer om nye retningslinjer 

vedr. elevfravær (vedlagt er folderen 

til de professionelle til orientering). 

Har bestyrelsen input/kommentarer i 

forhold til vores retningslinjer? 

 Orientering og 

drøftelse 

20 min Bestyrelsen drøftede retningslinjerne. Der gives udtryk 

for, at der er behov for at ensrette håndteringen af 

kommunikation til forældrene i de tilfælde, hvor der 

potentielt set kan komme en økonomisk sanktion som 

følge af for højt ulovligt fravær. Der er i den 

forbindelse tale om meget få elever samlet set, som vil 

komme inden for denne målgruppe.  

Bestyrelsen mener, at det må være et ledelsesansvar 

at kommunikere dette til forældrene, således 

relationen mellem medarbejder og forældre ikke 

påvirkes at denne kommunikation. Lars tager det med 

til drøftelse i ledelsesteamet, så der kan komme 

ensartet håndtering af denne del.   

5. Principper for 

skolefoto 

Anette/

Lars 

  Drøftelse og 

indstilling til evt. 

justering 

20 min Det nuværende princip bevares – ændres i dato 

Indstilles til beslutning på næste bestyrelsesmøde. 

6. Principper for 

sponsorering 

Anette/

Lars 

  Drøftelse og 

indstilling til evt. 

justering 

20 min Lars laver en mindre omformulering og præsenterer 

forslag til formulering på næste bestyrelsesmøde. 

Omformuleringen handler om formuleringerne vedr. 

evt. modydelse. Forslag: ”Man kan som sponser ikke 

forvente en decideret modydelse, men der kan 

forekomme f.eks….” 

Lars omformulerer – tager det med på næste møde 

7.  Evt. Alle    15 min Intet 

 


